
 

 

 

 

 

 

København d. 14. december 2020 

 

 

 

 
Referat af den til ordinær generalforsamling 2020 
 

Torsdag d. 3. december ca.  kl. 17.15 (efter uddeling af diplomer 2019) 
Vartov. Store Sal 

Farvergade 27, 1463 København 
 
 

I generalforsamlingen deltog ca. 40 af foreningens medlemmer.   
 
Dagsorden ifølge Vedtægternes § 5. 1. 
 
Forud for selve generalforsamlingen takkede Annesofie Becker Jakob Lange for hans indsats i 10 
år i bestyrelsen, heraf de sidste 8 år som formand. Jakob takkede Annesofie 
  
1. Valg af dirigent. – Ulrik Dannieskjold Samsøe 

 2. Bestyrelsens beretning 

Formanden holdt sig i store træk til den skriftlige beretning. Tilføjede dog enkelte personlige 
bemærkninger om hans store glæde ved medlemsarrangementerne og foreningens gennemslagskraft 
i den offentlige debat. På trods af den delvise nedlægning pga. Coronaen.  

 3. Fremlæggelse af det reviderede årsregnskab til godkendelse. 

Formanden konstaterede, at regnskabet endnu engang udviser et overskud. Formue er nu mere end 
700.000 kr. svarede til ca. 8 års kontingentindtægter. Der er økonomi til, at der tages nye initiativer. 

Et medlem spurgte til Rundbænklegatet. Formanden svarede, at det er under afvikling, men det 
trækker ud.   

 4. Fastsættelse af kontingent. 

Bestyrelsens forslag om uændret kontingent blev vedtaget.  



 5. Forslag fra bestyrelse, vedtægtsændringer og indkomne forslag i øvrigt 

 

Bestyrelsens forslag om at reducere bestyrelsen fra 9 til 7 medlemmer blev vedtaget.  

Ny formulering i vedtægtens § 3.  

Bestyrelsen består af syv medlemmer, som vælges på den ordinære generalforsamling. 
Valgperioden er to år. I lige år vælges fire medlemmer. I ulige år vælges tre medlemmer.  

Indtræder en suppleant i bestyrelsen, er det for den valgperiode, vedkommende erstatter.  

 

Der var ingen medlemsforslag. 

 

6. Valg af medlemmer til bestyrelsen. Desuden valgt indtil 2 suppleanter som 1. og 2. efter 
stemmetal 

I forbindelses med valghandlingen tog Niels Erik Kongshaug ordet. Ikke for at stille op til 
bestyrelsen, men for at tilbyde sin assistance til den kommende bestyrelse.  

Følgende blev valgt: 

Mathias Mentze (valgt for to år) 

Jenny Bendix Becker (valgt for to år) 

Malene Bach (valgt for to år) 

Annesofie Becker (valgt for et år) 

Charlotte Felding (valgt for et år) 

Amalie Strømberg Loft (valgt for to år) 

Ida Præstegaard (valgt for et år)    

Som suppleanter:  

Jacob Bloch (valgt for et år) 

Johan Adam Linneballe (valgt for et år) 

7. Valg af 2 revisorer 

Kirsten Holst Teglgaard  



Leila Krogh 

8. Eventuelt  

Jytte Hilden fortalte, at hun er i gang med at skrive en bog om Søerne. Hvis nogen kunne bidrage, er 
hun meget interesseret. 

Kongshaug fortalt om sit initiativ mht. at få Stokhusbroen over banegraven genopført i en flot 
udgave.  

Johan Adam Linneballe takkede, i forlængelse af Anne Sofie Beckers indledende ord til Jakob, 
endnu engang Jakob og overrakte ham en gave fra bestyrelsen.  

Jakob Lange rundede af med at takke for de mange pæne ord i forbindelse med, at han stopper i 
Forskønnelsen.  

Jakob knyttede herefter nogle bemærkninger til den nyvalgte bestyrelse. Den indebærer en 
betydelig udskiftning. Der kommer et nyt meget yngre hold til. Samtidigt med, at et hold af de mere 
erfarne fortsætter. Kontinuitet!  Folk med flotte kompetencer. Jakob Lange sagde blandt andet: ”Det 
er mere virkningsfuldt at sætte nye, unge ind, end at en aldrende bestyrelse forsøger sig med at 
forny Forskønnelsen, ved at være ung med de unge”.  Det tegner godt for den gamle forening.  
 
Endelig takkede Jakob dirigenten.  
 
 
Ad pkt. 4. Forslag fra bestyrelsen: Uændrede kontingentsatser 
 
Ad pkt. 5 Forslag fra bestyrelsen: Vedtægtsændring. Antallet af bestyrelsesmedlemmer reduceres 
fra i dag 9 til 7. § 3 i vedtægten. Se bilag. 
 
Ad pkt. 6. Forslag fra bestyrelsen: Forslag til sammensætning af den kommende bestyrelse inkl. 
suppleanter. Se bilag.  
 
 
Forslag fra medlemmerne skal indsendes senest 14 dage før generalforsamlingen. Indkommer der 
forslag, vil disse blive publiceret på foreningens hjemmeside og blive udsendt via e-mails, jf. 
vedtægterne. 
 

Ad dagsordenen pkt. 5.  

Forslag fra bestyrelsen. Ændring af dele af vedtægtens § 3.  

Nuværende formulering: 

Bestyrelsen består af ni af foreningens medlemmer, som vælges på den ordinære generalforsamling. 
Hvert år er en tredjedel af de bestyrelsesmedlemmer på valg, som har fungeret længst, siden de sidst 
blev valgt eller genvalgt. Hvis antallet af bestyrelsesmedlemmer ikke er deleligt med tre, rundes der 



af ved beregningen. Hvis der efter dette system er flere end en tredjedel af bestyrelsen, der kommer 
på valg – fordi de har samme anciennitet – skal de, der totalt har siddet længst i bestyrelsen, på valg. 

 

Forslag til ny formulering: 

Bestyrelsen består af syv medlemmer, som vælges på den ordinære generalforsamling. 
Valgperioden er to år. I lige år vælges fire medlemmer. I ulige år vælges tre medlemmer.  

Indtræder en suppleant i bestyrelsen, er det for den valgperiode, vedkommende erstatter.  

 

Baggrunden for forslaget: 

Erfaringen viser, at en bestyrelse på ni medlemmer plus to suppleanter, som deltager i 
bestyrelsesmøderne, er vanskelig at arbejde med. Det er vanskeligt at finde tidspunkter, hvor alle 
kan deltage. Når talelysten er stor, bliver talerlisten meget lang. En mindre (men trods alt relativ 
stor) bestyrelse vil gøre Forskønnelsen mere handlekraftig.  

For at sikre kontinuiteten indebærer forslaget, at valgperioden er to år. Forskudt. Således at 
henholdsvis tre eller fire medlemmer er på valg på de ordinære generalforsamlinger.  

Det er baggrunden for og sikres ved, at 3 af de foreslåede bestyrelsesmedlemmer til den kommende 
bestyrelse valgt for et år og 4 for to år jf. bilaget til dagsordenens pkt. 6.     

 

Vedtægtens § 6 

”Ændringer i foreningens vedtægter kan vedtages på enhver generalforsamling, når forslag derom 
er meddelt i mødeindkaldelsen, og når mindst 2/3 af de fremmødte medlemmer stemmer derfor.” 

 

Ad dagsordenen pkt. 6.  

Forslag fra bestyrelsen: Den kommende bestyrelse. 

 
Bestyrelsens formand, Jakob Lange, har meddelt, at han grundet personlige årsager ikke ønsker 
genvalg og dermed træder af som formand for Forskønnelsen. Ligeledes har 
bestyrelsesmedlemmerne Lars Eskesen, Knud Erik Hansen og suppleanten Kai Mølgaard meddelt, 
at de ikke ønsker genvalg. Derfor har bestyrelsens samlet sig om et forslag til sammensætning af 
den kommende bestyrelse. Forslaget er udtryk for ønske om et generationsskifte og indebærer 
således, at medlemmer i 70’erne erstattes af nye medlemmer i 30’erne – med håbet om og tillid til 
en endnu større og mere virksom tilslutning til foreningen i den kommende tid.  
 
Forslag til sammensætning af den kommende bestyrelse: 
 
Mathias Mentze (valgt for to år) 



Jenny Bendix Becker (valgt for to år) 

Malene Bach (valgt for to år) 

Annesofie Becker (valgt for et år) 

Charlotte Felding (valgt for et år) 

Amalie Strømberg Loft (valgt for to år) 

Ida Præstegaard (valgt for et år)    

Som suppleanter:  

Jacob Bloch (valgt for et år) 

Johan Adam Linneballe (valgt for et år) 

 

Bestyrelsens beretning til generalforsamlingen 2020. 

Forskønnelsens virke i 2020 blev meget præget af coronanedlukning medio marts.  

Mange medlemsarrangementer er blevet aflyst. De, der blev gennemført, var alle meget vellykkede 
og med mange deltagere. 

Deltagelsen i den offentlige debat har også været noget begrænset, da der har været færre ”sager”.  

Bestyrelsens arbejde med et ”Nyt og stærkere FHF” har ligeledes været hæmmet af corona 
nedlukningen. Derfor denne forholdsvis korte beretning.  

 

Forskønnelsen 2020    

Årets fem store emner har været:  

Altansagen. Efter et særdeles vedholdende pres er det lykkedes at få en opblødning af Københavns 
Kommunes helt uhæmmede ’given-fri’ til at opsætte altaner. Et flertal på Rådhuset har besluttet, at 
der bør sættes en stopper for at opsætte altaner på bevaringsværdige facader –  ikke mindst mod 
gader og veje og andre fornuftige restriktioner. Forslaget er for øjeblikket i en slags høring blandt 
interessenter, herunder bl.a. Forskønnelsen. 

Strøget. Forskønnelsen har i flere år presset på for at Strøget bliver byens flotte, centrale gade til 
glæde for indbyggere og turister. Kampen er ikke lykkedes. Heller ikke i budgettet for 2021 er der 
afsat midler til at etablere grøn beplantning  m.v. ned ad Strøget. 



Byens Åndehuller. Kampen om bebyggelsen af Lærkesletten, Fiskerhavnen m.v. fortsætter med en 
fantastisk folkelig opbakning. Det var rigtigt, at netop denne kamp for bevarelsen af byens grønne 
åndehuller var temaet for Forskønnelsens diplomer sidste år.  

Byggeriet ved Østerport Station. ’Det forlyder på vandrørene’, at Københavns Kommune i dialog 
med bygherrerne er nået frem til at gøre dette helt mislykkede og malplacerede byggeri, som 
Forskønnelsen fra første færd har raset imod, lidt mere spiseligt eller acceptabelt 

Skt. Jørgens Sø. Sagen er endnu ikke afsluttet. Vi kan dog glæde os over, at såvel Københavns 
Kommune som Frederiksberg har lyttet til de mange protester og skrinlagt de mest rabiate forslag.  

Årets medlemsarrangementer 

FHF’s medlemsarrangementer har i det forgange år haft en endnu større tilslutning. Der er trofaste 
medlemmer som deltager i næsten alle arrangementer. Andre medlemmer vælger mere selektivt.  
En betragtelig del af medlemmerne har i årets løb deltaget i et eller flere arrangementer. Desværre 
måtte vi aflyse/flytte en del af medlemsarrangementerne pga corona. 

Diplomeringshøjtideligheden 2019, som oprindeligt var planlagt til at fore gå den xxx måtte aflyses. 
Den blev i stedet gennemført den 5.12 i tilknytning til den ordinære generalforsamling december 
2020.  

Det organisatoriske 

På grund af corona situationen blev kontingentopkrævningen 2020 udskudt fra foråret til dette 
efterår. Det er derfor for tidligt at gøre status m.h.t. udviklingen i antallet af medlemmer. Alt tyder 
dog på et stort set uændret medlemstal, da der er kommet en del nye medlemmer til (tiltrukket af 
medlemsarrangementerne).    

På grund af den udskudte kontingentopkrævning, udviser årets regnskab et underskud. Det er 
misvisende. Der har været betydelig færre udgifter, og når kontingenterne bliver betalt, vil den 
reelle situation vise et overskud på godt 30.000 kr. En del af disse midler er brugt til nogle 
forholdsvis dyre medlemsarrangementer efter sommerferien i de nye regnskabsår. (Havnetur og 
besøg i Zoo).  

Forskønnelsen har fortsat en meget sund økonomi med en betydelig kassebeholdning svarende til 
mange års omsætning.  

Forskønnelsen har desværre måttet fraflytte Bygningskulturens Hus, da det skal gennemgå en større 
ombygning. Det er dog fortsat muligt for foreningen at have postadresse i Borgergade. Vores 
medlemskab af Bygningskultur Danmark er ophørt, da organisationen desværre er nedlagt. Det 
medfører en pæn besparelse.   

Forskønnelsens bestyrelse 2020.  

Jakob Lange, Formand 



Ida Præstegaard, Næstformand 

Annesofie Becker 

Charlotte Felding 

Jacob Bloch 

Jenny Bendix Becker 

Johan Adam Linneballe 

Knud Erik Hansen 

Lars Eskesen 

Suppleanter: 

Kai Mølgaard 

Mathias Mentze 

 

 


